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Protokół Nr XXI/21 

           z sesji Rady Gminy Gnojno, odbytej w dniu 9 lipca 2021 roku w sali 
konferencyjnej Urzędu Gminy w Gnojnie. 
Sesja trwała od godz. 9.10 do godz. 12.05. 
Zgodnie z załączoną listą obecności uczestniczyło w niej 12 radnych (nieobecni radni: 
Damian Hen, Wincenty Krawczyk, Krzysztof Samburski), sołtysi oraz: 
- Pan Zbigniew Janik   - wójt gminy, 
- Pan Piotr Bębas   - sekretarz gminy, 
- Pani Agnieszka Liberek  - p.o. skarbnika gminy, 
- Pani Bożena Wawszczyk  - kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
(w części obrad). 
          Otwarcia XXI sesji dokonał Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło. Na 
wstępie powitał wszystkich zebranych na sali obrad i stwierdził kworum wystarczające 
do podejmowania prawomocnych uchwał. 
Następnie pan przewodniczący poinformował, że w ostatnim czasie zmarła Pani Helena 
Sikora – sołtys wsi Grabki - Małe i długoletnia nauczycielka Szkoły Podstawowej w 
Kosterze – Pani Anna Połońska. Uczestnicy obrad minutą ciszy uczcili pamięć 
zmarłych. 
Następnie wójt gminy zgłosił wniosek o wprowadzenie do porządku obrad punktu w 
brzmieniu: „Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia drugiej skargi na działalność 

Wójta Gminy Gnojno”. 
Uzasadniając wniosek nadmienił, że zarzutami podniesionymi w kolejnej skardze 
złożonej przez Pana Banasia zajmowała się Komisja Skarg, Wniosków i Petycji. 
Ponieważ w najbliższym czasie nie będzie go w pracy, nie chciałby usłyszeć kolejnego 
zarzutu o niedotrzymywanie terminów. Stąd wniosek o rozpatrzenie tego zagadnienia. 
„Za” wprowadzeniem wyżej wymienionego projektu uchwały do porządku obrad jako 
punktu 19 głosowało 11 radnych. 
W głosowaniach od punktu 1 do 10 nie brał udziału radny Marian Okraj (w czasie 

głosowań był nieobecny na sali obrad). 

Uwzględniając przegłosowany punkt - proponowany porządek obrad  przedstawia się 
następująco: 

1. Otwarcie sesji, stwierdzenie kworum i przyjęcie porządku obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy Gnojno. 
3. Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy Gnojno. 
4. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie miedzy sesjami.  
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2021 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 

Finansowej Gminy Gnojno na lata 2021-2040. 
7. Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 

charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Gnojno. 
8. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody i 

odprowadzania ścieków na terenie gminy Gnojno”. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w celu opracowania i realizacji „Strategii Ponadlokalnej dla 
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Gmin: Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 
2030”. 

10. Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie 
Gminy Gnojno do Buskiego Klastra Energii. 

11. Debata nad „Raportem o stanie Gminy Gnojno za 2020 rok”. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gnojno wotum zaufania. 

13. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 
rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 

14. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego z 
działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej – za 
2020 rok. 

15. Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 
2020. 

16. Dyskusja nad sprawozdaniami. 

17. Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 

18. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gnojno 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Gnojno za rok 2020. 

19. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia drugiej skargi na działalność Wójta 
Gminy Gnojno. 

20. Zapytania i wolne wnioski. 

21. Zakończenie sesji. 

„Za” przyjęciem ww. porządku obrad głosowało 11 radnych, nikt nie był „przeciw”, nikt 
nie „wstrzymał się” od głosu (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
 
Do punktu 2-go. 

 
              Przyjęcie protokołu z XIX sesji Rady Gminy Gnojno. 
               W sprawie przyjęcia protokołu z XIX sesji z dnia 16 kwietnia 2021 r. odbyły się 
dwa głosowania. 
„Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 11 radnych i tylu samo radnych 
głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach podmiotowych 
Biuletynu Informacji Publicznej (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
 
Do punktu 3-go. 

 

              Przyjęcie protokołu z XX sesji Rady Gminy Gnojno. 
               W sprawie przyjęcia protokołu z XX nadzwyczajnej sesji z dnia 24 maja 2021 
r. odbyły się dwa głosowania. 
„Za” przyjęciem protokołu bez czytania głosowało 11 radnych i tylu samo radnych 
głosowało za przyjęciem protokołu w wersji opublikowanej na stronach podmiotowych 
Biuletynu Informacji Publicznej (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
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Do punktu 4-go. 

 

             Sprawozdanie Wójta Gminy z działalności w okresie między sesjami. 
              Sprawozdanie z działalności za okres od 28.01.2021 r. do 9.07.2021 r., 
stanowiące załącznik do protokołu, zostało opublikowane w Biuletynie Informacji 
Publicznej Urzędu Gminy w Gnojnie.  
 

Do punktu 5-go. 

 
           Podjęcie uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Gnojno na 2021 rok. 
            Z treścią protokołu z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów, 
odbytego w dniu 1 lipca 2021 r., zapoznał zebranych radny Artur Patrzałek (kserokopia 
protokołu Nr 26/21 – w załączeniu).  
W związku z brakiem  pytań i uwag – przewodniczący obrad przystąpił do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/188/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 6-go. 
 
             Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w Wieloletniej Prognozie 
Finansowej Gminy Gnojno na lata 2021-2040. 
W związku z tym, że żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag do 
wyżej wymienionego projektu uchwały – przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/189/21 stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 7-go. 
 

              Podjęcie uchwały w sprawie regulaminu udzielania pomocy materialnej o 
charakterze socjalnym dla uczniów zamieszkałych na terenie Gminy Gnojno. 
Zważywszy na brak jakichkolwiek pytań i uwag, przewodniczący poddał ww. projekt 
uchwały pod głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 

się”  – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/190/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 8-go. 

 
              Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia projektu „Regulaminu dostarczania wody 
i odprowadzania ścieków na terenie gminy Gnojno”. 
           Wyjaśnień w sprawie  procedowanego projektu uchwały udzielił sekretarz gminy 
- pan Piotr Bębas. Stwierdził m.in., że zmiana ustawy Prawo budowalne nałożyła na 
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rady gmin obowiązek dostosowania treści regulaminów dostarczania wody i 
odprowadzania ścieków. Zmiany te polegają na uszczegółowieniu warunków 
przyłączenia do sieci, technicznych warunków określających możliwość dostępu do 
usług wodociągowo-kanalizacyjnych i sposobu dokonywania odbioru wykonanego 
przyłącza wodociągowo-kanalizacyjnego. Kontynuując nadmienił, że projekt regulaminu 
zostanie przesłany do zaopiniowania organowi regulacyjnemu, który jest 
reprezentowany przez Dyrektora Regionalnego Zarządu Gospodarki Wodnej w 
Krakowie. Po otrzymaniu opinii – pozytywnej lub negatywnej – rada gminy wróci do 
tematu, podejmując stosowną uchwałę.  
Ponieważ żaden z radnych nie miał pytań i nie wniósł żadnych uwag – przewodniczący 
zarządził głosowanie nad omawianym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/191/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 9-go. 

 

              Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie porozumienia 
międzygminnego w celu opracowania i realizacji „Strategii Ponadlokalnej dla Gmin: 
Busko-Zdrój, Chmielnik, Gnojno, Pierzchnica, Raków i Szydłów do roku 2030”. 
             Wójt gminy zabierając głos stwierdził, że zawarcie porozumienia ma związek z 
funduszami unijnymi, z nowej perspektywy na lata 2021-2027. Wspólne tworzenie 
dokumentów z innymi gminami powiatu buskiego, kieleckiego i staszowskiego pozwoli 
na aplikowanie o środki unijne na inwestycje.  
Tak samo rzecz się ma z kolejnym projektem uchwały w sprawie utworzenia i 
przystąpienia gminy Gnojno do Buskiego Klastra Energii. Celem klastra jest budowa 
samowystarczalnego energetycznie obszaru w zakresie poprawy bezpieczeństwa 
energetycznego oraz wzmocnienia lokalnej gospodarki dzięki optymalizacji 
wykorzystania lokalnie dostępnych zasobów energetycznych, w tym  odnawialnych 
źródeł energii, a także ograniczenia emisji zanieczyszczeń. Grupa gmin powiatu 
buskiego wchodząca w skład klastra będzie się zajmować m.in. opiniowaniem nowo 
powstałych farm fotowoltaicznych oraz instalacji montowanych przez gminę na 
budynkach prywatnych. Takie rozwiązanie będzie korzystne m.in. dlatego, że my 
będziemy decydować o tym, kto będzie montował instalacje. Gmina czy inwestor 
prywatny.  
Radny Andrzej Kuranda zapytał, czy byłaby możliwość zawarcie porozumienia z innymi 
gminami na budowę sieci gazowej. 
Wójt w odpowiedzi stwierdził, że gminy same muszą wnioskować i zabiegać o 
gazyfikację swoich terenów. Dodał jeszcze, że poczynił starania w tym zakresie, ale być 
może na efekty trzeba będzie jeszcze poczekać. Ostateczną decyzję o rozbudowie sieci 
gazowej podejmuje właściciel i producent gazu. Jeśli będzie tylu chętnych, że zyski 
przewyższą straty – firma wchodzi na teren gminy i zaczyna montaż instalacji 
gazowych. 
W związku z faktem, iż żaden radny nie miał więcej pytań ani uwag do ww. projektu 
uchwały – przewodniczący przeszedł do głosowania. 
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Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/192/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 10-go. 

 

             Podjęcie uchwały w sprawie wyrażenia zgody na utworzenie i przystąpienie 
Gminy Gnojno do Buskiego Klastra Energii. 
Zważywszy na brak pytań i uwag ze strony radnych - przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/193/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 11-go. 

 
               Debata nad „Raportem o stanie Gminy Gnojno za 2020 rok”. 
            W tym punkcie porządku obrad przewodniczący Komisji Planowania Budżetu i 
Finansów – radny Artur Patrzałek – odczytał protokół z posiedzenia, odbytego w dniu 2 
czerwca br., podczas którego dokonano analizy sprawozdania z wykonania budżetu 
Gminy Gnojno za rok 2020 pod względem merytorycznym (kserokopia protokołu Nr 
25/21 – w załączeniu).  
Przewodniczący ogłosił 20-minutową przerwę w obradach. 
Po przerwie w obradach wzięło udział 11 radnych (radny Andrzej Kuranda nie brał 

udziału w dalszej części sesji a na salę obrad powrócił radny Marian Okraj). 

 

Do punktu 12-go. 

 

            Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia Wójtowi Gminy Gnojno wotum zaufania. 
             Po wznowieniu obrad głos zabrał wójt gminy i stwierdził m.in.: „Mimo ciężkiego 
roku, który nas dotknął, myślę że nasi mieszkańcy nie są zawiedzeni naszym 
działaniem. Praktycznie co było możliwe, to wykonaliśmy w różnych aspektach życia. A 
najbliższy czas pokaże, na ile się nam uda to wszystko nadrobić. Liczę, że będzie lepiej 
i że w dalszym ciągu będziemy uzyskiwać wsparcie finansowe i nadrobimy wszystko to, 
co nam umknęło. To, co powiedziałem na początku nawiązując do tytułu uchwały. Jeśli 
mi ufacie, to tę uchwałę pozytywnie zaopiniujcie”. 
W następnej kolejności głos zabrał radny Marian Okraj. Powiedział m.in. „Dzisiaj mamy 
podjąć bardzo ważną uchwałę i odpowiedzieć sobie na pytanie - czy nasz wójt 
sprawował tę władzę właściwie, czy niewłaściwie?  Ocena należy do nas. Szybko minął 
ten rok, który był  rokiem trudnym, bo naznaczonym trzecią falą koronawirusa. Były 
różne utrudnienia, ale wójt sobie z nimi poradził. Moja ocena jest pozytywna. Uważam, 
że udało się gminę poprowadzić w dobrym kierunku. Działały szkoły. Działała służba 
zdrowia. Działały wszystkie urzędy. Jestem przekonany, że po poluzowaniu obostrzeń 
związanych z pandemią, wójt będzie podejmował słuszne i odpowiednie decyzje, żeby 
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nasza gmina mogła się rozwijać tak, jak do tej pory. Ja będę głosował za udzieleniem 
wójtowi wotum zaufania”. 
Ponieważ nie było chętnych do zabrania głosu w dyskusji -  przewodniczący obrad 
zarządził głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/194/21 wraz z uzasadnieniem - w załączeniu. 

 

Do punktu 13-go. 

 

              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego za 2020 
rok Samodzielnego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Gnojnie. 
Zważywszy na brak pytań i uwag ze strony radnych - przewodniczący obrad zarządził 
głosowanie nad wyżej wymienionym projektem uchwały. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/195/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 
Do punktu 14-go. 

 

              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego z 
działalności Samorządowej Instytucji Kultury – Gminnej Biblioteki Publicznej – za 2020 
rok. 
Z uwagi na brak pytań i zastrzeżeń do ww. projektu uchwały – przewodniczący 
przeszedł do głosowania. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/196/21 wraz z uzasadnieniem – w załączeniu. 

 

Do punktu 15-go. 

 

               Sprawozdanie finansowe i sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za rok 
2020. 

            Protokół z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i 

Finansów podczas którego dokonano analizy sprawozdania z wykonania 

budżetu Gminy Gnojno za 2020 rok pod względem merytorycznym, został 

przedstawiony w punkcie 11. 

 
Do punktu 16-go. 
 
             Dyskusja nad sprawozdaniami. 
             W dyskusji nikt nie zabrał głosu. 
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Do punktu 17-go. 

 

              Podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze 
sprawozdaniem z wykonania budżetu za 2020 rok. 
W związku z brakiem uwag i pytań do projektu uchwały, o którym mowa wyżej, 
przewodniczący obrad przeprowadził głosowanie nad jego przyjęciem.  
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 11, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/197/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 18-go. 
 
              Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium Wójtowi Gminy Gnojno 
z tytułu wykonania budżetu Gminy Gnojno za rok 2020. 

Głos w dyskusji zabrali: 
- Wójt gminy – w protokole z posiedzenia Komisji Planowania Budżetu i Finansów 
nadmieniono, że kwota z Rządowego Funduszu Inwestycji Lokalnych nie została 
wykorzystana. Dziękuję za wyrozumiałość w tym temacie. Jednocześnie chciałbym 
poinformować jak najszersze grono mieszkańców, którzy nas oglądają, że koszty 
budowy i remontów znacznie wzrosły, o czym sami zapewne wiecie. We wniosku 
aplikowaliśmy o rewitalizację Gnojna, dwóch sal gimnastycznych przy szkołach 
podstawowych oraz budowę zbiornika wody w Jarząbkach. W sprawie ostatniej 
inwestycji trwają uzgodnienia zmierzające do uzyskania pozwolenia na budowę. Łatwiej 
jest uzyskać takie pozwolenie, gdy buduje się staw, niż gdy się realizuje tego typu 
przedsięwzięcie. Przynajmniej przez najbliższy rok będą przeprowadzane badania i 
ocena stanu wody w rzece. Myślę, że w drugiej połowie przyszłego roku przystąpimy do 
budowy zbiornika. Dokumenty potrzebne do rozpoczęcia rewitalizacji sal 
gimnastycznych tworzone są na bieżąco. Zapewne słyszeliście o wsparciu rządowym 
dla samorządów. Dobra informacja dla nas jest taka, że pieniądze uzyskane z dotacji 
można wydać na realizację przedsięwzięć w formie wkładu własnego. Można też je 
wydać zgodnie z wnioskiem i zamknąć temat. Ale wtedy nie zrobi się tyle, ile oczekują 
mieszkańcy. Dlatego tych pieniędzy nie wydajemy od razu. Bo lepiej jest poczekać kilka 
miesięcy, czy nawet rok, i zrobić drugie tyle. Każdy z nas wie, że jesteśmy gminą 
typowo rolniczą. Nie mamy zakładów i co się z tym wiąże, nie mamy również 
dochodów, jak w innych gminach. Dlatego musimy każdą złotówkę obejrzeć kilka razy, 
aby ją rozsądnie wydać. Mówię o tym teraz, bo rozmawiamy o wykonaniu budżetu za 
rok 2020. Inne inwestycje i remonty zostały wykonane. A ponieważ na efekty w postaci 
inwestycji za otrzymane pieniądze mieszkańcy czekają, powiedziałem o tym, aby każdy 
był dokładnie poinformowany.  
Powtórzę to, co mówiłem podczas podejmowania uchwały w sprawie udzielenia wotum 
zaufania. Wydaje mi się, że pomimo zmniejszonych dochodów i po wielokroć 
zwiększonych problemów niż w innych latach, udało nam się zadowolić naszych 
mieszkańców. Myślę, że nie czują się gorzej niż mieszkańcy innych gmin. Na bieżąco 
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staramy się dorównywać tym gminom, które mają większe zasoby i większe możliwości. 
Może nie jest jeszcze tak, jakby się każdemu marzyło, ale nie jest tak źle.  
W związku z tym proszę o podjęcie uchwały i udzielenie mi absolutorium. 
- Radny Marian Okraj – dobrze by było, aby w drugim półroczu bieżącego roku 
zrealizować zadania ze środków funduszu sołeckiego. To nie są jakieś duże kwoty, ale 
ludzie czekają na realizację przedsięwzięć zawartych w złożonych przez sołtysów 
wnioskach. 
- Wójt gminy – patrząc na każdą miejscowość nie są to duże pieniądze, ale w skali 
budżetu to jest prawie 300 tysięcy złotych. Jest to pokaźna kwota, która oddziałuje na 
cały budżet i ma wpływ na to, że niektóre zadania są realizowane z poślizgiem. Zdarza 
się, że na papierze, czyli w uchwale, ta kwota jest, a w kasie żywej gotówki nie ma. 
Liczę jednak na to, że do końca tego roku uda nam się zrealizować wszystkie 
zaplanowane zadania. I oby tak było. 
- Przewodniczący obrad – funkcjonowanie urzędu w obecnym czasie nie jest proste ani 
łatwe. Każdy z nas przychodzi do gminy w jakiejś konkretnej sprawie i po jej załatwieniu 
idzie w swoją stronę. Natomiast każdy pracownik urzędu gminy, na czele z wójtem, jest 
zobowiązany do codziennego wykonywania swoich obowiązków i przebywania na 
swoim stanowisku pracy. Jest to duża grupa ludzi, mająca każdego dnia kontakt ze 
sobą i z innymi osobami. Dlatego trzeba zachować szczególną ostrożność kontaktując 
się z innymi osobami a ponadto dbać o to, aby dobrze funkcjonowały ośrodki zdrowia, 
szkoły, biblioteki. Nie da się ukryć, że warunki są trudne do realizacji zadań. Zwłaszcza 
wtedy, gdy trzeba wyjechać w sprawach istotnych dla gminy. W normalnych warunkach 
– to żadna trudność wsiąść do samochodu i jechać. Ale wtedy gdy trzeba dbać o siebie 
i o innych – nie jest to wcale proste. Dobrze, że ludzie są powściągliwi wobec siebie, bo 
zbyt częste i bliskie kontakty mogą się źle skończyć. Faktem jest, że zdążyliśmy się 
przyzwyczaić do warunków pandemicznych. Niemiej jednak trzeba pamiętać o  
zachowaniu szczególnej ostrożności, kierując się rozsądkiem i rozwagą. 
Dzisiaj ze względu na poruszane tematy sesja odbywa się z udziałem radnych i 
sołtysów. Podczas innych sesji radni i sołtysi uczestniczą w obradach oddzielnie. Nie 
bierze się to z niczyjego widzimisię, tylko z konieczności. Wiadomo że taka sytuacja nie 
będzie trwać w nieskończoność. Jest nadzieja, że wszystko wróci do normy a wtedy 
będziemy się ze sobą kontaktować bez ograniczeń.  
- Radny Artur Patrzałek – wprawdzie Komisja Budżetowa przedstawiła protokół 
dotyczący wykonania budżetu, z którego wynikało że kwota kredytu nieco wzrosła. Ale 
trzeba na wszystko spojrzeć nieco z innej perspektywy. Gdybyśmy nie pozyskiwali 
środków na inwestycje, nie musielibyśmy zaciągać kredytów. Ale wtedy nie mielibyśmy 
szansy na wykorzystanie tych pieniędzy. Dlatego aby realizować zaplanowane zadania, 
musimy brać pożyczki. Trzeba się cieszyć z tego, że panu wójtowi udaje się pozyskać 
znaczne kwoty na duże inwestycje i z powodzeniem je realizować. Zatem nie pozostaje 
nic innego jak przejść do głosowania nad uchwałą.  

         Wpisując się w powyższą tematykę zastępca przewodniczącego 

Komisji Rewizyjnej - radna Beata Boś – zapoznała zebranych z treścią 

protokołu z posiedzenia komisji z dnia 2 czerwca 2021 r. i Uchwałą Nr 

57/2021 VII Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Kielcach z dnia 20 kwietnia 2021 r. w sprawie opinii o sprawozdaniach z 
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wykonania budżetu Gminy Gnojno za 2020 rok wraz z informacją o stanie 

mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami (kserokopie 

wszystkich materiałów dotyczących udzielenia absolutorium stanowią 

załącznik do protokołu). 

Przewodniczący ogłosił 10-minutową przerwę w obradach. 
O godzinie 11.20 salę obrad opuścił radny Artur Patrzałek. O tej pory w 

sesji brało udział 10 radnych.  

Po przerwie wznowiono obrady. 
W związku z tym, że żaden z radnych nie miał więcej pytań i nie wniósł żadnych uwag 

do wyżej wymienionego projektu uchwały – przewodniczący przeprowadził głosowanie. 
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 10, „przeciw” – 0, „wstrzymujące 
się” – 0 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 
Uchwała Nr XXI/198/21 stanowi załącznik do protokołu. 

Po głosowaniu radna Renata Korcipa i radny Marian Okraj, w imieniu radnych i 
sołtysów, wręczyli wójtowi gminy Zbigniewowi Janikowi bukiet kwiatów i pogratulowali 
otrzymania absolutorium. Ponieważ otrzymanie absolutorium ma ścisły związek z 
wykonaniem budżetu kwiaty z rąk radnego Piotra Sołtysiaka otrzymała również pani 
skarbnik. 
Następnie głos zabrał przewodniczący rady i pogratulował wójtowi uzyskania 
absolutorium oraz życzył zdrowia i dobrego samopoczucia, które jest niezbędne do 
realizacji przyszłych zadań stojących przed radą i gminą.  
Wójt zabierając głos podziękował w imieniu swoim, pani skarbnik i wszystkich osób, 
które uczestniczyły w realizacji zadań, za udzielenie absolutorium i stwierdził m.in.: 
„,Wypowiedzi pana przewodniczącego i radnych uświadomiły nam, że udzielenie 
absolutorium nie tylko wiąże się z osobą wójta, ale z całą sferą życia gminy. Są to i 
pracownicy urzędu, sołtysi, radni, oświata, Dom Seniora, Klub Seniora, biblioteka, 
wszystkie punkty filialne. Wszystkim tym osobom bardzo dziękuję za zaangażowanie i 
za wykonanie tych obowiązków, które służą naszym mieszkańcom. Kwota ponad 20 
milionów, stanowiąca budżet gminy, jest czasem niewyobrażalna dla przeciętnego 
człowieka. I to pokazuje, ile osób jest zaangażowanych w  wykonanie budżetu, czego 
konsekwencją jest uzyskanie przeze mnie absolutorium. Te wszystkie zadania i 
inwestycje dla mieszkańców, określone w budżecie, wykonuje grupa kilkudziesięciu 
osób. Jeszcze raz bardzo wszystkim dziękuję. Życzyłbym sobie i wam, aby ta nasza 
współpraca była w dalszym ciągu taka dobra, jak do tej pory. Albo jeszcze lepsza”.  
W następnej kolejności głos zabrał przewodniczący obrad i skonstatował: „Nawiązując 
do tego, co powiedział wójt trzeba stwierdzić, że nigdy nie ma tak, żeby nie było lepiej. 
Ale nigdy nie ma też tak, żeby nie było gorzej. Gratulacje należą się wójtowi szczególnie 
za to, że w tych trudnych czasach, kiedy starania o pozyskanie środków są mocno 
ograniczone a na linii kontaktów międzyludzkich trzeba zachować szczególną 
ostrożność i rozwagę, tak dobrze zarządza gminą. Zapewne niejeden z was słyszał, że 
niektóre jednostki zostały zamknięte z powodu zakażeń koronawirusem. A nam się 
udaje funkcjonować”.  
 

Do punktu 19-go. 
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              Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia drugiej skargi na działalność Wójta 
Gminy Gnojno. 
             Z treścią drugiej skargi na wójta, stanowiącej załącznik do protokołu, zapoznał 
zebranych sekretarz gminy - pan Piotr Bębas. 
               Następnie przewodniczący obrad poinformował, że Komisja Skarg, Wniosków 
i Petycji odbyła posiedzenie, podczas którego zbadała dogłębnie ten temat. Nawiązując 
do oczekiwań autora skargi stwierdzić należy, że nasza komisja nie postępuje 
tendencyjnie, tylko działa w sposób obiektywny i bezstronny. 
             Potem radny Jerzy Kwiecień przedłożył protokół z posiedzenia wyżej 
wymienionej Komisji, odbytego w dniach: 18 i 22 czerwca br. (kserokopia protokołu nr 
17/21 – w załączeniu). 
             Wójt gminy zabierając głos oznajmił: „Praca i realizacja zadań przez wójta nie 
zawsze wiąże się z przyjemnymi momentami, do których należy zaliczyć udzielenie 
absolutorium. Zdarzają się również takie momenty, jak w tej chwili. Radni i sołtysi są 
dosyć dobrze zorientowani w tym temacie. Jak już mówiłem na poprzedniej sesji, 
istnieje prawdopodobieństwo kradzieży wody i faktycznego odkręcenia wodomierza ze 
studzienki wodomierzowej, będącego licznikiem poboru wody. Nie chciałbym 
polemizować z panią prawnik, która zarzucając mi nieprofesjonalne działanie sama nie 
zwraca uwagi na to, co pisze w swoich pismach a co jest związane z naszą 
działalnością i działalnością rady. Podam przykład. Przytaczając przepisy obowiązujące 
w Polsce, wnosi o powołanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji, celem rozpoznania 
rzeczonej skargi, podczas gdy takie czynności przypisane są tylko radnym i radzie a nie 
pani adwokat. Biorąc chociażby pod uwagę ten fakt, widzimy jej sposób obrony. Mamy 
około pięciu tysięcy odbiorców wody, tj. około dwa i pół tysiąca gospodarstw albo trochę 
mniej. Gdybym „odpuścił” dalsze działanie w tej sprawie, każdy miałby prawo zarzucić 
mi bezczynność oraz to, że daję przyzwolenie czy to na kradzież wody, czy na 
usuwanie licznika, czy innych elementów, będących naszą własnością. To że przepisy 
prawa są takie a nie inne, a prawnicy lubią się popisywać nie zawsze profesjonalną 
wiedzą, my musimy poświęcać czas na zajmowanie się takimi sprawami. Pani adwokat 
podnosi w skardze kwestię umorzenia sprawy przez policję, traktując ten argument jako 
formę obrony. Ja jako mieszkaniec i obywatel Polski jestem zaskoczony, że Policja nie 
widziała żadnego uchybienia. Bo gdy mamy do czynienia z jakąkolwiek kontrolą 
drogową, funkcjonariusz Policji zawsze dochodzi do samochodu i spisuje stan licznika. 
Tutaj nikt nie przestawił cyfr w liczniku, tylko odkręcił cały licznik, żeby nie było wiadomo 
ile wody ubyło. Jeśli w takim przypadku policjant prowadzący dochodzenie nie widział 
znamion czynu przestępczego, to ja jestem tym bardziej zdziwiony. Czyli bazując na tej 
sprawie, policjant  praktycznie nie będzie miał prawa zatrzymać mnie czy was do 
kontroli drogowej i spisać stanu licznika. Cały paradoks polega na tym, że z jednej 
strony policjant egzekwuje swoje prawa i spisuje licznik w samochodzie a z drugiej 
strony nie widzi żadnego problemu, gdy ktoś odkręcił licznik i nie wiadomo co z nim 
zrobił. Prawo powinno być jednakowe dla wszystkich w całej Polsce. Nie wiem o co w 
tym chodzi, chociaż obawiam się, że takich skarg może być jeszcze z dziesięć. Ale jeśli 
ktoś przekracza przepisy prawa, to ja i moi pracownicy jesteśmy od tego, aby za takie 
czyny karać w granicach obowiązujących przepisów. Nikt nie nosi ze sobą umowy o 
przyłączenie do sieci wodociągowej, ale każdy z nas taką umowę ma. Po powrocie do 
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domu proszę aby każdy z was sprawdził, co jest w niej napisane na końcu. Jest tam 
napisane, jaka kara jest przewidziana dla osoby, która kradnie wodę ewentualnie 
manipuluje, usuwa albo niszczy urządzenia pomiarowe będące własnością gminy. I nie 
trzeba pisać jednej skargi, drugiej skargi, pisać do wojewody i zarzucać, że ten temat 
jest poruszany i rozprzestrzeniany po terenie. Przecież jeżeli ktoś pisze skargi, to my 
musimy się tym tematem zająć, aby wypracować opinię. Jak już powiedziałem na 
poprzedniej sesji. Dla mnie to jest niepojęte. Po prostu brak słów. Powtórzę jeszcze raz 
to, co wówczas powiedziałem. Jeśli ten pan czy jego rodzina widzą, że moje działanie 
utrudnia im pobór wody a tym samym wpływa na ograniczenie działalności 
gospodarczej, to niech odkręcą licznik prądu. Ciekawe czy wówczas pisałby skargi do 
wojewody na dyrektora Spółki PGE, że ten go karze za odkręcenie licznika prądu. Czy 
ktoś z was by odkręcił licznik od wody albo prądu, a potem był zaskoczony karą za taki 
czyn? Wspólnie z pracownikami stoimy na straży każdego mieszkańca naszej gminy. 
Jeśli ktoś ukradnie 10.000 litrów wody, to pozostali za to płacą. Jeśli podejmiecie 
decyzję o umarzaniu tego typu incydentów i nieegzekwowaniu należności, to ja tak 
będę robił. Ale to jest raczej niemożliwe, chociażby ze względu na innych. Można o tym 
mówić dużo, ale i tak nie wiem o co chodzi”. 
           W tym samym temacie głos zabrał radny Marian Okraj. Stwierdził m.in.: „Wójt 
działa w ramach przepisów prawa i nie może sobie pozwolić na to, żeby były ubytki 
wody. Bo za te ubytki ktoś musi zapłacić. Kiedy w poprzedniej kadencji miałem 
przyjemność być przewodniczącym Komisji Rewizyjnej, badałem tę sytuację. Na terenie 
gminy mieliśmy straty wody, wynoszące 20 tys. litrów. Nie było to związane akurat z tą 
sprawą, ale te ubytki były. Kto za nie zapłaci? Przecież my wszyscy za nie płacimy. 
Wójt stoi na straży finansów publicznych i nie może sobie pozwolić na to, żeby ktoś brał 
wodę. Bez licznika. Za darmo. Wychodzi na to, że ofiara stała się przestępcą. 
Wyobraźmy sobie sytuację, że każdy z nas odkręca licznik i pobiera wodę. Skąd wójt 
weźmie pieniądze, żeby za to zapłacić? Według mnie skarga jest bezzasadna. Przecież 
wójt ma swoich pracowników, którzy byli na miejscu i zbadali wnikliwie tę sprawę oraz 
stwierdzili, że nie ma licznika. Więc nie rozumiem, czemu ktoś pisze skargi”. 
W następnej kolejności sekretarz gminy odczytał projekt uchwały uznający skargę za 
bezzasadną, z przyczyn określonych w uzasadnieniu. 
Wobec braku pytań i uwag przewodniczący poddał pod głosowanie w/w projekt 
uchwały.    
Wynik głosowania jawnego jest następujący: „za” – 9, „przeciw” – 0, „wstrzymujące się” 

– 1 (protokół głosowania imiennego – w załączeniu). 

Uchwała Nr XXI/199/21 wraz z uzasadnieniem stanowi załącznik do protokołu. 

 

Do punktu 20-go. 

 
           Zapytania i wolne wnioski. 
            W tym punkcie porządku radny Jerzy Kwiecień zapytał, kiedy będą realizowane, 
wstrzymane do tej pory, inwestycje związane z rozbudową oświetlenia ulicznego na 
terenie gminy. 

Wójt w odpowiedzi stwierdził, że na tę chwilę nic się w tym temacie nie zmieniło. 
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Do punktu 21-go 

             W związku z wyczerpaniem wszystkich punktów porządku obrad XXI sesji, 
Przewodniczący Rady Gminy Stanisław Wcisło dokonał jej zamknięcia.  
 

Na tym protokół zakończono i podpisano.- 
 
           Protokolant:                                                            Przewodniczący obrad: 
     Barbara Czarnecka                                                          Stanisław Wcisło 
 

Niniejszy protokół stanowi zwięzłą, skróconą wersję przebiegu posiedzenia XXI sesji 
Rady Gminy Gnojno, która odbyła się w dniu 9 lipca 2021 roku. Dokładny jej przebieg 
zawiera nagranie, udostępnione na stronie Biuletynu Informacji Publicznej Gminy 
Gnojno. 
 

 

 
 
 
               
 

 
 


